
Žarko Radičevič, podpredsednik okrajnega ljudskega
odbora Niš:

Sedanje občine so se približale
podjetjem

»Ce gledamo s stališča po-
treb mesta, moramo ugotoviti,
da inštrurnenti o zajemanju
dobička mesto Niš in njegovo
okolico ostro zadevajo. Razu-
me se, da so federaciji sred-
stva nujno potrebna, in ie ob-
jektivno govorimo, ne bi mogli
zveznim inštrumentom ničesar
očitati. Toda del dobička, ki
ostane za razdelitev med me-
stom in gospodarskimi organi-
zacijami, je premajhen. Zato je
bilo mesto, da bi krilo najnuj-
nejše izdatke, prisiljeno zadr-
žati zase največji del dobitka.
Ceprav je podjetjem in gospo-
darskim organizacijam na ta
način ostalo zelo malo, vendar
vsem potrebam ni bilo moč za-
dostiti. Tako postavljen odnos
pa je, po drugi strani, v nekaj
primerih silil podjetja, da so
dvignila cene svojih proizvo-
dov.

Sredstva, ki smo jih dobili
od obdavčenja dobička gospo-
darskih organizacij in podjetij,
smo večji del izkoristili za
ustanovitev sklada lokalnih
Investicij v gospodarstvu in za
kritje proračunskih izdatkov.
Od proračunskih sredstev od-
pada skoraj 50 odstotkov na
prosveto, dočim je bilo za ko-
munalne probleme moi oddvo-
jiti kornaj 50 milijonov dinar-
jev, kar zna&a nekaj več kakor
6 odstotkov celokupnih prora-
čunskih sredstev. Pri tem je
treba upoštevati, da ima mesto
iVii vrsto nerešenih komunal-
nih problemov in da se v t.i-
kočem letu ni moglo zo ujiho-
vo rešitev oddvojiti niti mini-
muma sredstev.

MoTamo poudariti, da je me-
sto Niš posebno težko prizade-
la obveznost o udeletbi repu-
b'ike pri dohodkih mesta. Če-
prav .aesto vzdriuje iz svojih
proračunskih sredstev večje
število ustanov, ki služijo vsej
Srbiji, pa tudi federaciji, ven-

grada in razumemo pHzadeva-
dar je obvezno, da plača pri-
spevek republiki v znesku 830
milijonov dinarjev. „

Prepričani smo, da bo noai
komunalni sistem omogočil
boljše odnose in trdnejšo zve-
zo med komuno in podjetjem.
Namesto mestnega Ijudskega
odbora, ki je bil povezan z
okoli 200 podjetji na podroiju
mesta Niša so se pojavile ob-
čine, ki so v vsakem pogledu
bližje podjetjem.


